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Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący Komisji Gospodarki Narodowej Stanisław Jurcewicz. 

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o rewitalizacji (druk senacki nr 1017, druki 

sejmowe nr 3594, 3679 i 3679-A). 

W posiedzeniu uczestniczyli:  senatorowie członkowie Komisji Samorządu Terytorialnego 

i Administracji Państwowej: Witold Gintowt-Dziewałtowski, 

Stanisław Iwan, Maria Koc, Andrzej Matusiewicz, Zbigniew Meres, 

Ireneusz Niewiarowski, Jarosław Obremski, Andrzej Pająk, 

 senatorowie członkowie Komisji Gospodarki Narodowej: Łukasz 

Abgarowicz, Wiesław Dobkowski, Stanisław Iwan, Stanisław 

Jurcewicz, Stanisław Kogut, Marek Martynowski, Jan Michalski, 

Andrzej Owczarek, Aleksander Pociej, Bogusław Śmigielski, Jan 

Wyrowiński, Roman Zaborowski, 

 senatorowie członkowie Komisji Rodziny, Polityki Senioralnej 

i Społecznej: Anna Aksamit, Kazimierz Jaworski, Stanisław Kogut, 

Jan Filip Libicki, Robert Mamątow, Jan Michalski, Andrzej Pająk, 

 

 
 goście, m.in.: 

 Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju: 

 podsekretarz stanu Paweł Orłowski ze współpracownikami, 

 

  Kancelaria Senatu: 

 pracownik Biura Legislacyjnego Renata Bronowska. 

 

Przebieg posiedzenia: 
 

Ad 1. 

 

Ustawę przedstawił podsekretarz stanu w Ministerstwie Infrastruktury i Rozwoju Paweł 

Orłowski. Poinformował, że ustawa zawiera kompleksowe rozwiązania, które mają służyć 

„ożywieniu” obszarów zdegradowanych oraz przywróceniu im użyteczności, tj. np. 

odtworzeniu lub zmianie ich funkcji. Podstawowym narzędziem będzie gminny program 

rewitalizacji. 

Przedstawicielka Biura Legislacyjnego przedstawiła opinię wraz z kilkoma propozycjami 

poprawek o charakterze redakcyjnym i doprecyzowującym. 

Kontrowersje w dyskusji wywołał ustawowo określony obszar poddawany rewitalizacji. 

Obszar ten nie może być większy niż 20% powierzchni gminy i nie może być zamieszkały 

przez więcej niż 30% jej mieszkańców. Część senatorów uważała, że powinien on być 

większy. Wiceminister, powołując się na opinie ekspertów, wyjaśnił, że lepiej, gdy obszar 

jest mniejszy – wtedy działanie jest bardziej skoncentrowane. Senatorowie pytali również 
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o to, czy tereny, które gmina już rewitalizuje, będą mogły korzystać z nowego programu 

i dofinansowania, a także o to, wg jakich kryteriów będą wybierane tereny. Wiceminister 

wyjaśnił, że gminy będą mogły korzystać z nowego programu po dostosowaniu go do 

wszystkich wymogów tej ustawy. Jednocześnie samorządy będą mogły dalej 

przeprowadzać rewitalizację we własnym zakresie bez nowych rozwiązań ustawowych. 

Senator Stanisław Jurcewicz zgłosił poprawki zaproponowane przez Biuro Legislacyjne. 

Komisje przyjęły wszystkie przedstawione wnioski. 

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Andrzeja Owczarka. 

 

Konkluzja: Komisje wnoszą o wprowadzenie 6 poprawek do ustawy (druk senacki nr 1017 A). 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS 


